
             

Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till
Mål och resursplan 2013 för Barn- och Utbildningsnämnden

En skola för alla med kunskap och bildning i centrum

En verklighet i Sverige 2012 är fortsatt sjunkande kunskapsresultat, växande segregation, 
större barngrupper i förskolan, färre elever i yrkesprogrammen och färre sökande till 
lärarhögskolorna. Sundsvall är inget undantag där det dessutom finns färre elever i 
kommunens skolor delvis som en funktion av minskade elevkullar men framför allt som en 
funktion av att många elever väljer fristående skolor framför den kommunala skolan. Den 
elevutveckling som har präglat Sundsvall har inneburit att andel elever 2008 motsvarade 91% 
av alla elever i grundskolan för att 2012 ha sjunkit till 82%. På fem år har den kommunala 
skolan fått anpassa sig till ett tapp på ca. 2% varje år. Vi vill tydligt markera för våra anställda 
och ledning att en del av vårt uppdrag är att öka andel elever inte minska. Barn och 
utbildningsförvaltning ska öka sin andel 2013 med 1% vilket motsvarar 85 elever.

Överetableringen är extra påtaglig på Sundsvalls gymnasier. Det är lönsamt för skolor att 
etablera sig i Sundsvall. Att sprida resurser till så många skolor är ologiskt och ur 
samhällsekonomin icke försvarbart. Vi måste våga möta överetablering genom att bli mer 
effektiva i gymnasieskolan med en filosofi som kapar kostnader så långt ifrån undervisning 
som möjligt. Vi är medvetna om att Sundsvalls Gymnasium gör ett fantastiskt arbete, tvunget 
som man är till en beredskap, för de många elever som är dåligt förberedda kunskapsmässigt 
för gymnasiet samt att många elever finner det kommunala gymnasiet som ett alternativ efter 
misslyckande i skolor med andra huvudmän.

Socialdemokraternas och Vänsterpartiets utbildningspolitik i Sundsvall vill åstadkomma en 
skola där elever når de mål som läroplanen fastlagt. Vår strategi innebär att de resurser som 
samhället satsar ska användas så nära eleverna som möjligt. Detta innebär en rangordning där 
undervisningsinsatser, närmast eleverna, ska vara viktigast.  

Vi tvingas konstatera att den borgerliga kommunledningen inte lyckas åstadkomma 
besparingar på lokaler i den takt som var möjlig. De pengar som sparas, trots 
skolnedlägningar blir mycket lägre än vad som varit önskvärt med tanke på behov av resurser 
i verksamheten. Enligt förvaltningen åstadkoms inte mer än 1 815 tusen kronor under 2013.

Samtidigt som lokaler med elever och verksamhet läggs ner har kommunledning ”räddat” en 
skollokal utan varken lärare eller elever med en hyreskostnad på över 700 tusen kronor. 
Skolan Anundgård blev kvar och vi drar slutsatsen att skolområdet har för mycket pengar. 
Detta samtidigt som föräldrar i skolområdet oroas för trafiksituationen för deras barn boende 
på landsbygden inom skolområdet. 



Rambudget
Intäkter Utgifter

    
Fullmäktiges budget 20 000,00 Jämlik elevpeng 8 000,00

Återföring 18 000,00 Fritids 5 000,00

Kulturbuss 150,00 Kulturbuss 150,00

Kulturskolan 1 000,00 Kulturskolan 1 000,00

Ökning av antal elever 1% gskl 4 200,00 Ökade kostnader flera elever 2 000,00

Bergsåker- Liden skolområde 700,00 Trafiksäkerhet glesbygd 700,00

Ökad status (lönepott) 5 000,00 Ökad status (lönepott) 5 000,00

lokaler 1 815,00 Förstärkning kring undervisning 8 185,00

Tidiga åldrar- 5 000,00

 Modersmål undervisning 4 000,00

 Elevvård 7 000,00

 Ekologisk mat 1 000,00

 Kulturkunskaps förstärkning 2 000,00

 Hst i varje kommundelscentrum 250,00

 Föräldradialog 100,00

 IT teknik Skönsberg- Ljustadalen 2000,00

 Kompetensutv. Lärare/ rektorer 3000,00

 Familjevårdhem- förstudie 100,00

 Studievägledning 2000,00

Rektorn i skolan 100,00 Rektorn i skolan 100,00

 reserver 2380,00

  

  

  

  

50 965,00 50 965,00

Var hämtar vi pengarna?

Efter att den Socialdemokratiska budgeten blev kommunens budget kunde vi öka BoUs ram 
med 20 miljoner. Utöver de redan utpekade områden i fullmäktiges majoritetsbeslut ser vi 
också andra behov som kan åstadkommas med de resurserna som vi åter kan använda i 
rambudgeten (18 miljoner)

1- Procentuell elevökning och administrativa kostnader
Den kommunala skolan behöver tro på sig själv! Vi noterar att Barn och Utbildnings 
förvaltning gör ett fantastiskt arbete med att anpassa sig till antal elever från år till år. Vår 
uppfattning är inte att förvaltningen ska fortsätta på denna bana utan öka ambitionsgraden när 
det gäller att vara den viktigaste aktören för utbildning av eleverna i vår kommun. Vi vill se 
ett trendbrott och ger i uppdrag till förvaltningen att arbeta med att öka andel eleverna i 
kommunalskolan med 1% nästa år. Det ger en utökning av resurser med 4, 2 miljoner och 
betyder 84 elever mer på en ungefärlig ersättning av 50 000 per elev. Bakgrunden är följande! 
2008 hade den kommunala grundskolan 91 % av alla elever 2012 är vi ner på ett preliminärt 
antal motsvarande 82% . Antal elever i grundskolan 2012 beräknas vara 10117 varav 



kommunen andel är 8355. Sundsvalls kommun har då de senaste fem åren tappat ca 10% av 
sina elever vilket motsvarar ca 2% per år. Vi tycker att 1% ökning är då rimlig och inte 
överambitiös men det innebär ett trendbrott.

2- 2010 beslutades att en utredning skulle göras gällande skollokaler med syfte att 
minska ytorna som motsvarar elevminskningen samt underhållsbehovet i många 
fastigheter. 2 år efter har inga pengar kunnat sparas på lokaler. En stark bidragande 
orsak till detta är kommunledningens oförmåga att ta beslut och ta kommando. Senaste 
nyhet på fronten är att Korstakolans rivning kan fördröjas med minst ett år därför att 
ingenting är planerad när det gäller ombyggnationen av Skönsbergsskola. Efter en 
mödosam process och en överenskommelse över partigränser beslutade 
kommunledning att inte lämna förslaget förrän efter sommaren vilket har fördröjt 
processen med minst 6 månader. Vi räknar in besparingar på 1.815 TKR för 2013 att 
jämföras med förväntade 10 miljoner.

3- Vi tar bort 700 000 kronor från Bergsåker Liden skolområde. Detta är lokalkostnaden 
för Anundgårdskola som inte har verksamhet.

Vad ska dem gå till!

1- I enlighet med kommunens MRP avsätts extra pengar till en ökning av elevpeng med 
8 miljoner.

2-  Fritidsverksamhet ska få en förstärkning med 5 miljoner.
3-  Elevvård för trygghet och välmående får 7 miljoner.
4-  Studievägledning är också ett område i verksamheten som vi vill stärka upp med 2 

miljoner.
5- Lärarstatus har i mycket halkat efter och vi vill se en extra satsning på 5 miljoner 

kronor. 
Dessutom
6- Trafiksäkerheten oroar oss framförallt längs landsbygdsvägarna. Vi avsätter 700 tusen 

till det.
7- Vi vill öka resurserna kring undervisningen med 8,185 miljoner. Vi behöver öka 

kunskaperna kring olika lärstilar.
8- I enlighet med vår politik vill vi satsa på lärandet i början på skolgången varför vi vill 

satsa 5 miljoner på det.
9- En bra start för elever med andra modersmål är riktade insatser mot dessa elever. Vi 

stärker verksamheten med 4 miljoner.
10-  Vi fortsätter arbeta med skolmaten ur ett klimat och resurssmart synvinkel med 1 

miljon extra.
11- Skolan behöver ha stöd av medarbetare som bygger broar mellan olika kulturer och 

den svenska. Vi budgeterar 2 miljoner.
12- Ett arbete med att få ett F -9 skola i varje kommundelscentra kan innebära extra 

kostnader. För att utreda hur det kan möjliggöras avsätts 250 tusen.
13- Föräldradialog inte minst som en följd av lokalutredningen behöver förstärkas- 100 

tusen
14- Rektorn är viktig i skolan vi avsätter pengar till att underlätta att möten kan ske med 

modern teknik. Vi spar lika mycket i minskade reskostnader viket också är bra för 
miljön.

15- Vi reserverar medel för oförutsedda behov. 2, 380 miljoner.


